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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "…elhunyt többségében idős, krónikus beteg. És? Az 
idősek, krónikus betegek nem számítanak?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Hónapok  óta  halljuk  azokat  az  elmúlt  hónapokban  különösen aggasztó  híradásokat,  amelyek  a
fertőzöttek  és  az  elhunytak  számáról  szólnak.  Az  embernek  az  az  érzése  mintha  a  társadalmi
béketűrést  tesztelnék azzal,  hogy az elhunyt  honfitársaink kapcsán kötelezően hozzáteszik azt a
fordulatot, miszerint „elhunyt – itt egy emelkedő tendenciát mutató szám következik – többségében
idős, krónikus beteg.” Hivatkozhatnék ezzel kapcsolatban egy korábban tett kijelentésére, miszerint
mindenki  megnyugodhat,  mert  ha elkapja  a  betegséget,  meg fogják  gyógyítani.  Ezt  betudom a
szokásos nagyotmondásának. Egy ilyen világméretű járvány ugyanis a legfejlettebb társadalmakban
is szedi az áldozatait. Sajnos ez így van, a kérdés ezért nem az, hogy az orvosaink megmentenek-e
mindenkit,  mert  nyilvánvalóan  nem tudnak  még  annak  ellenére  sem,  hogy elképesztő  munkát
végeznek, számolatlan vállalják a túlórát, mert az esküjük és a lelkiismeretük erre kötelezi őket. A
kérdés az, hogy hajlandó-e az érdekvédelmi szervezettel érdemi egyeztetést folytatni a kormány,
vagy nyílt levélben kényszerül a Magyar Orvosi Kamara elnöke utolsó lehetőségként megkongatni
a vészharangot? A kérdés az Miniszterelnök Úr, hogy a kormányzat tagjai egy a tudomásukra jutott
érdemi  észrevételt,  kritikát,  feljegyeznek  maguknak,  és  mindent  elkövetnek  annak  megoldása
érdekében,  vagy  belefojtják  a  szót  az  észrevételt  megfogalmazó  orvosba?  Hogy  az  ellenzéket
folyamatosan támadják,  a  szakmai beadványaikra pedig azok tartalmától  függetlenül  ugyanazon
választ adjak a miniszterek nevében eljáró propagandisták, vagy párbeszédre, szakmai egyeztetésre
hívják őket, mondván, hogy a járvány nem válogat, ezért most nincs helye széthúzásnak? Ezek a
kérdések, amelyekre a pártérdek helyett a közérdek szempontjának előtérbe helyezésével kapja meg
a választ.



Visszatérve  az  eredeti  gondolatmenetre:  örömmel  vettem,  hogy  a  Kossuth  Rádió  „Jó  reggelt,
Magyarország!” című műsorában végre kifejtette, hogy az idős emberekről sem akarnak lemondani,
az ő életük is számít. Azt is mondta, hogy „látom (sic!), ahogy időnként azt mondják, aki meghalt
idős volt, jó, és?” Tisztelt Miniszterelnök Úr! Nem tudom, hogy ezt hol hallja, de amit én hallok, és
ami a környezetemben felháborodást vált ki politikai szimpátiától függetlenül mindenkiből, hogy a
halálesetek számát követően odateszik a megszokott panelt: „…elhunyt többségében idős, krónikus
beteg.” Ez azt üzeni, hogy nem minden élet számít. Hogy az idősekért, krónikus betegekért nem
kár, hogy az ő elvesztésük nem pótolhatatlan, hogy a szeretteik fájdalma nem az égbe kiállt. Az élet-
halál küzdelemben a vírus által legyőzött szülők, nagyszülők, értékes életek után ne tegyék oda,
hogy „idős”, vagy éppen „krónikus beteg”!

Nekem, a mi politikai közösségünknek minden ember élete számít. Kérem, tegye egyértelművé,
hogy Magyarország  Kormányának  is,  így  a  közmédia  és  a  hatóságok  a  jövőben  az  elhunytak
számával kapcsolatban nem tesznek egy az adott szövegkörnyezetben az emberi élet méltóságát
sértő, a társadalom jóérzésű többségének az idegeit borzoló jelzőket!

Ha Önnek valóban számítanak az idősebb honfitársaink, ahogy azt már végre legutóbb kifejtette,
akkor a kormányzati hierarchia csúcsán állva méltóztasson egy percet szánni ennek a felháborító
gyakorlatnak a megszüntetésére!

Várom megtisztelő válaszát!
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